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Childhood Trauma and its Relationship with Anxiety, Depression, 
and Suicidal Ideation among A Community Sample in Ilisan-Remo, 

Southwestern Nigeria: A Cross-Sectional Study 

ABSTRACT

BACKGROUND: BACKGROUND: Childhood exposure to 
maltreatment is an endemic health issue with tragic personal and 
socioeconomic repercussions. There is a dearth of  information on 
the psychological outcomes of  childhood trauma, specifically 
anxiety and depression, in adulthood in Nigeria. This study was 
conducted to determine the prevalence of  childhood trauma and its 
relationship with anxiety, depression, and suicidal ideation among 
adults in a Nigerian community. 

METHODS: The study is a product of  a secondary analysis of  the 
relevant aspects of  the data collected for the Ilisan-Remo Functional 
Bowel Disorder Project. It was a cross-sectional community-based 
study of  adult aged 18–70 years in Nigeria. The relevant aspects of  
the research instrument included the demographic information; the 
Beck Anxiety and Depression Inventories for assessing anxiety and 
depression respectively, and the Early Trauma Inventory-Self  Report 
Short-Form for accessing childhood trauma. Data were summarized 
and analyzed with appropriate instruments. Variables with p-values 
< 0.05 were considered significant. 

RESULTS: Adequate data for statistical analysis was available for 
501 respondents. The mean age of  the respondents was 32.69 ±12.8 
years. Four hundred and forty (87.8%) respondents had at least one 
childhood trauma exposure. Physical punishment had the highest 
prevalence (77.2%), followed by general trauma (68.9%), emotional 
abuse (51.1%) and sexual abuse (34.9%). All the childhood traumas 
were either moderately or weakly correlated with the 
psychopathologies except physical trauma which was not correlated 
with suicidal ideation. Childhood trauma had a significant 
association with anxiety [AOR = 1.23 (95% CI, 1.13 – 1.35), 
p<0.001], depression [AOR = 1.19 (95% CI, 1.13 – 1.25), p <0.001] 
and suicidal ideation [AOR = 1.09 (95% CI, 1.02 – 1.16), p = 0.007]. 

CONCLUSION: The prevalence of  childhood trauma was high in 
our study population and was associated with psychopathologies in 
adulthood. Stakeholders such as parents, government, teachers, and 
civil society organizations should make a concerted effort to deter it.

KEYWORDS: Childhood trauma, Child abuse, Anxiety, 
Depression, Nigeria 
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RÉSUMÉ

CONTEXTE: L'exposition des enfants aux mauvais traitements est un 
problème de santé endémique avec des répercussions personnelles et 
socio-économiques tragiques. Il existe une pénurie d'informations sur les 
conséquences psychologiques des traumatismes infantiles, notamment 
l'anxiété et la dépression à l'âge adulte au Nigeria. Cette étude a été menée 
pour déterminer la prévalence des traumatismes infantiles et leur relation 
avec l'anxiété, la dépression et les idées suicidaires chez les adultes d'une 
communauté nigériane.

MÉTHODES: L'étude est issue d'une analyse secondaire des aspects 
pertinents des données collectées pour le projet Ilisan-Remo sur les 
troubles fonctionnels de l'intestin. Il s'agissait d'une étude transversale 
communautaire auprès d'adultes âgés de 18 à 70 ans au Nigeria. Les 
aspects pertinents de l'instrument de recherche comprenaient des 
informations démographiques ; les inventaires d'anxiété et de dépression 
de Beck pour évaluer respectivement l'anxiété et la dépression, et 
l'inventaire des traumatismes précoces - auto-rapport version courte pour 
évaluer les traumatismes infantiles. Les données ont été résumées et 
analysées avec des instruments appropriés. Les variables avec des valeurs 
de p < 0,05 ont été considérées comme significatives.

RÉSULTATS: Des données adéquates pour l'analyse statistique étaient 
disponibles pour 501 répondants. L'âge moyen des répondants était de 
32,69 ±12,8 ans. Quatre cent quarante (87,8 %) répondants avaient été 
exposés à au moins un traumatisme infantile. La punition physique avait 
la plus haute prévalence (77,2 %), suivie des traumatismes généraux (68,9 
%), des abus émotionnels (51,1 %) et des abus sexuels (34,9 %). Tous les 
traumatismes infantiles étaient modérément ou faiblement corrélés avec 
les psychopathologies, sauf  le traumatisme physique qui n'était pas 
corrélé avec les idées suicidaires. Les traumatismes infantiles avaient une 
association significative avec l'anxiété [OR ajusté = 1,23 (IC à 95 %, 1,13 – 
1,35), p < 0,001], la dépression [OR ajusté = 1,19 (IC à 95 %, 1,13 – 1,25), 
p < 0,001] et les idées suicidaires [OR ajusté = 1,09 (IC à 95 %, 1,02 – 
1,16), p = 0,007].

CONCLUSION: La prévalence des traumatismes infantiles était élevée 
dans notre population d'étude et était associée à des psychopathologies à 
l'âge adulte. Les parties prenantes telles que les parents, le gouvernement, 
les enseignants et les organisations de la société civile devraient faire des 
efforts concertés pour les prévenir. 

MOTS CLÉS: Traumatismes infantiles, Maltraitance des enfants, 
Anxiété, dépression, Nigeria
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